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ورود سامانه بارشی به کشور از امشب
رئیــس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطــرات وضع هوا از ورود 
ســامانه بارشی از اواخر وقت امروز )۱۴ دی ماه( به کشور و تداوم آلودگی هوای 

کلانشهرها طی دو روز آینده خبر داد.
صادق ضیاییان در گفت وگو با ایسنا افزود: بر اساس تحلیل آخرین نقشه های 
پیش یابی هواشناســی امروز ) ۱۴ دی ماه( در استان های سیستان و بلوچستان، 
خراسان جنوبی، نیمه جنوبی خراسان رضوی، کرمان و شرق هرمزگان افزایش 
ابر، رگبار و رعد و برق، وزش باد شــدید و در برخی مناطق خیزش گردوخاک 
رخ خواهد داد همچنین از اواخر وقت این روز به تدریج سیستم بارشی از شمال 

غرب کشور وارد می شود. 
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحــران مخاطرات وضع هوا در ادامه 
گفت: جمعه )۱۵ دی ماه( در اســتان های آذربایجان غربی، آذربایجان شــرقی، 
اردبیل، گیلان، غرب مازندران، کردستان، شمال کرمانشاه، ،زنجان، قزوین و البرز 
افزایش ابر، بارش باران وزش باد شدید و در مناطق مستعد و سردسیر بارش برف 
رخ خواهد داد. این وضعیت طی روز شــنبه )۱۶ دی ماه( در نیمه شمالی کشور 

ادامه خواهد داشت.
ضیاییان افزود:یکشنبه )۱۷ دی ماه( در استان های گلستان، خراسان شمالی، 
خراسان جنوبی، خراســان رضوی، کرمان و شمال سیستان و بلوچستان بارش 

ادامه خواهد داشت. 
به گفته رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا طی 
دو روز آینده در شهرهای صنعتی افزایش غلظت آلاینده های جوی و کاهش دید 

و کیفیت هوا انتظار می رود. 

بانوان پایتخت از چه تخفیف هایی 
می توانند استفاده کنند؟

شهرداری تهران به مناسبت روز مادر و هفته گرامیداشت مقام زن مجموعه ای 
از تخفیفات را برای بانوان تهرانی در نظر گرفته است.

شــهرداری تهران به مناســبت روز زن و روز مادر مجموعه ای از تخفیفات را 
برای بانوان شهر تهران در نظر گرفته است! بگونه ای که بازدید بانوان از تالار های 
هفتگانه و پانورامای موزه ملی انقلاب اسلامی و دفاع مقدس از سه شنبه ۱۲ دی 
ماه تا جمعه ۱۵ دی رایگان اســت. همچنین به مناسبت گرامیداشت هفته زن، 
مجموعه اراضی عباس آباد از ۱۳ تا ۱۹ دی تخفیف ۴۰ درصدی بازدید از گنبد 
مینا، تخفیف ۵۰ درصدی از شهربازی، بازدید رایگان از کتابخانه نادر ابراهیمی، 
تخفیف ۳۵ درصدی اســتخر چهار فصل بوستان بهشت مادران را در نظر گرفته 
و تخفیــف ۱۵ درصدی مجموعه باغ کتاب نیز تنهــا برای دو روز ۱۲ و ۱۴ دی 
ماه اختصاص داده شده اســت. در روز های ۱۲ تا ۱۴ دی ماه نیز با تخفیف ۵۰ 
درصدی امکان اســتفاده از مراکز ورزشی وابسته به شهرداری تهران برای بانوان 
فراهم اســت و این در حالی اســت که از ۱۶ تا ۱۸ دی )شنبه تا دوشنبه هفته 
آینــده( هم بانوان می توانند در صورت رزرو اینترنتی از برج میلاد بازدید رایگان 
داشته باشند. در ادامه مجموعه تخفیف های شــهرداری تهران برای روز مادر و 
هفته گرامیداشت مقام زن باید گفت که بازدید رایگان بانوان به همراه خانواده از 
خانه موزه سیمین و جلال، موزه اخوان ثالث از ۱۳ تا ۱۹ دی رایگان خواهد بود.

آرام سازی ترافیکی محله فرحزاد
 با احداث میدان گلپاد

معاون حمل و نقل ترافیک منطقه ۲گفت: با اجرای عملیات  اصلاح هندسی 
و احداث میدان، ضمن روانسازی ترافیک  خیابان گلپاد محله فرحزاد ایمن شد. 
به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه ۲ محمد حسین کریمی معاون 
حمل و نقل ترافیک منطقه با اشاره به اینکه در  مطالعات ترافیکی صورت گرفته 
،خیابان گلپاد محله فرحزاد به عنوان یکی از نقاط حادثه خیز شناسایی شد گفت: 
درهمین راستا طرح ترافیکی ایمن سازی و روان سازی این معبر در قالب پروژه 
توسعه محلی تصویب و اجرا شد وی تلاقی تردد خودرو ها در  خیابان گلپاد و امام 
زاده داود را یکی از عوامل ترافیکی در این محل برشــمرد و گفت: با  این طرح 
ترافیکی که درقالب اجرای عملیات اصلاح هندسی  و احداث میدان بود با تفکیک 
خطوط و چرخش خودروها ،مسیر تردد  هدایت  و آرام سازی ترافیک دراین معبر 
انجام شد.  وی  با اشاره به اینکه این میدان به مساحت ۴۰۰ مترمربع  احداث شد 
گفت: به منظور ارتقای ایمنی تردد دراین میدان ضمن  اجرای لچکی در جنوب 

میدان، پیاده رو و سواره رو درشمال میدان  با احداث تک جدول کانالیزه شد.

عملیات اجرایی پروژه ایمن سازی 
جداره شمالی بزرگراه شهید همت آغاز شد

عملیات اجرایی  پروژه ایمن ســازی جداره شمالی بزرگراه شهید همت حد 
فاصل خیابان شیخ بهایی تا بزرگراه شــهید چمران آغاز شد.  به گزارش روابط 
عمومی شــهرداری منطقه ۳، حمید جوانی شهردار منطقه در این زمینه اظهار 
داشت: در پروژه ایمن ســازی جداره شمالی بزرگراه شهید همت، احداث دیوار 
حائل، پیاده راه، آبراهه و تفرجگاه پیش بینی شده است.  شهردار منطقه ۳ ابراز 
داشــت: براساس برنامه ریزی های انجام شده در این پروژه پیاده راه بطول ۸۵۰ 
متر، دیوار سنگ مالون، درختکاری و گل کاری اجرا می شود.  جوانی بیان کرد: 
به منظور پایدار ســازی دیواره های خاکی در حاشیه بزرگراه ها و معابر در مقابل 
لغزش ها و رانش های زمین و همچنین زیباســازی منظر شهری و ایمن سازی 

مسیر تردد عابران، ۱۵۰۰ متر دیوار حائل در دستور کار قرار دارد.

مادران دانشجو به ازای هر فرزند
 ۷ میلیون تومان وام می گیرند

رئیس صندوق رفاه دانشــجویان از ارائه وام فرزند آوری برای مادران دانشجو 
خبر داد و گفت: به ازای هر فرزند ۷ میلیون تومان وام ارائه می شود.

به گــزارش ایلنا به نقل از وزارت علوم، مســعود گنجی رئیس صندوق رفاه 
دانشجویان ضمن تبریک روز مادر به تمام مادران بخصوص مادران دانشجو، گفت: 
امیدوارم که دانشجویان با الگوگیری از حضرت فاطمه الزهرا )س( ادامه دهنده راه 
ائمه اطهار باشند و ما هم در این مسیر در تلاش هستیم تا امکانات رفاهی را برای 

دانشجویان فراهم کنیم. 
وی با بیان اینکه چهار نوع وام تحصیلی، ضروری، ودیعه مسکن و حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت را داریم که به دانشجویان تعلق می گیرد، اظهار داشت: 
وام ضــروری در موارد محدودی مانند ازدواج، فرزندآوری یا دانشــجوی نخبه یا 
کارآفرین بودن به دانشجویان تعلق می گیرد؛ همچنین سعی مان بر این است که 

در طرح قانون جوانی جمعیت نیز به آنچه قانون تعیین کرده عمل کنیم. 
رئیس صندوق رفاه دانشــجویان ادامه داد: ما برای امکانات رفاهی و کمک به 
دانشجویان وام ازدواج را در نظر گرفتیم و مبلغ برای زوج هایی که ثبت نام کردند، 
واریز شــده است. در این میان برای مادران دانشجو هم وام فرزندآوری را فراهم 
کردیــم که به ازای هر فرزندی که متولد می شــود، مبلغ ۷ میلیون تومان را در 
اختیار مادران دانشجو قرار می دهیم و برای پرداخت و ثبت نام این وام ها هیچ گونه 

محدودیتی وجود ندارد.

مرکز ملی مغز در بیمارستان فیروزگر تهران
 راه اندازی می شود

مرکز ملی مغز در بیمارستان فیروزگر تهران راه اندازی خواهد شد.
به گزارش کیاپرس، مرکز ملی مغز، یک مرکز تحقیقاتی، توســعه فناوریهای 
نوین،آموزش تخصصی و ارائه خدمات درمانی و توانبخشــی در زمینه اختلالات 
عصبی و ســلامت مغز است که ماهیت اصلی آن عملی کردن دیدگاه همکاری 
علمی و تحقیقات بین رشته ای و نزدیک کردن فضای علوم پایه و بالینی است.

ابزارهای مداخله عصب شناسی، نشانگرهای زیستی)بیومارکر( عصبی، سلامت 
مغز، نوروماجولیشن، رابط مغز و ماشین، مداخلات درمانی مبتنی بر شبکه و علوم 

اعصاب اجتماعی، محورهای اصلی فعالیت این مرکز است.
دکتــر رضا پناهی، مدیر آموزش و توســعه مرکز ملی مغــز در این مورد به 
خبرنگار کیاپرس گفت: مرکز ملی مغز به مساحت حدود یک هزار و ۴۰۰ متری 

در بیمارستان فیروزگر تهران راه اندازی خواهد شد.

هواشناسی

شهری

اخبار کوتاه

سلامت

عملیات اعزام زائران ایرانی به عمره مفرده 
که قرار بود روز گذشــته پس از ۹ سال از سر 
گرفته شود، به دلیل عدم دریافت مجوز نهایی 
لازم از سوی عربستان، فعلا تعلیق شده است.
به گزارش ایســنا، عملیات اعــزام زائران 
ایرانی بــه عمره، قــرار بود پس از ۹ ســال 
وقفــه از روز ۱۳ دی آغاز شــود و هواپیمایی 
جمهوری اســلامی ایران هم روزانه دو پرواز 
در این عملیات داشــته باشد. با وجود این به 
نظر می رسد مخالفت عربستان مانع این اتفاق 

شده است.
حســام قربانعلــی -ســخنگوی شــرکت 
هواپیمایی جمهوری اسلامی ایرانی )هما(-  با 

حضور در یک بخش خبری تلویزیونی در این 
خصــوص اظهار کرد: بــا  پیگیری هایی که از 
چند ماه گذشته توسط هواپیمایی جمهوری 
اســلامی ایــران، ســازمان حج و ســازمان 
هواپیمایــی کشــوری در عربســتان صورت 
گرفت، مقدمــات کار برای اعزام ۳۰ هزار نفر 
از زائران عمره مفرده برنامه ریزی شــد و همه 
سازمان ها کارهای خود را برنامه ریزی کردند؛ 
هواپیمایــی جمهوری اســلامی ایران هم در 
ســمت تخصصی خود کار را با عربستان جلو 

برده بود.
وی ادامه داد: همه برنامه ریزی های پروازی 
و زیرساخت های لازم برای اعزام به عربستان 

آماده شــده، تمام هواپیماها و زیرساخت های 
ارتباطی با ســازمان حج انجام شــده و حتی 
بلیــت هم صادر شــده بود. همــکاران ما در 
هواپیمایــی جمهوری اســلامی ایران هم در 
عربســتان از چند روز قبل حضور داشــتند و 
زیرســاخت های فرودگاهی را مهیا کردند، اما 
درنهایت به دلیل عــدم دریافت مجوز نهایی 
لازم برای ورود هواپیمای جمهوری اســلامی 
ایران به کشــور عربســتان و فرودگاه جده، با 

مشکل مواجه شدیم.
ســخنگوی شــرکت هواپیمایی جمهوری 
اسلامی ایرانی )هما( با بیان اینکه این مشکل 
از سمت کشور ما نیســت، افزود: فرآیندهای 

قانونی و تشــریفات خاصی اســت که کشور 
عربســتان در حال پیگیری است، وزارت امور 
خارجه و ســازمان هواپیمایی کشوری ایران 
و ریاســت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران 
در حال پیگیری موضوع هستند که به محض 
اخذ این مجوز، ناوگان هما در فرودگاه حضرت 
امام )ره( و ترمینال سلام این آمادگی را دارد 

که فرآیند مسافرگیری را انجام دهد.
قربانعلــی در پاســخ بــه اینکه آیــا این 
موضــوع از ســوی هواپیمایــی جمهــوری 
اســلامی ایرانی پیش بینی نشده بود، توضیح 
داد: همه هماهنگی هــای لازم صورت گرفته 
بــود و همکاران ما در حــال پیگیری موضوع 

هستند، این کار تشریفات خاص و فرآیندهای 
تخصصــی دارد. هرآنچه مربوط  به ســازمان 
هواپیمایی کشوری و هما بوده، پیش بینی های 
لازم انجام شــده و فرآیندها طی شــده بود، 
پیچیدگی هایــی در تعاملات اداری و تهعدات 
طرفین اســت که باید رفع شــود. وی ضمن 
عذرخواهی از مســافران و عمره گذاران گفت: 
زمانی دقیقی و پیش بینــی دقیقی برای رفع 
این مشــکل نداریم اما هر لحظه که مشــکل 
رفع شــود، آماده خدمات رســانی هســتیم. 
محمدمهدی اسماعیلی ـ وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی ـ نیز درباره دلیل تعویق پروازهای 
عمــره در حیاط دولت گفته اســت: »رئیس 
ســازمان حج و زیارت به من هم ســه شنبه 
شــب خبــر داد و امــروز)  ۱۳ دی ماه ( هم 
وزیر راه در ســفر ترکیه بود و امکان مذاکره 
نداشــتیم ولی پیگیری می کنیم تا حل شود. 
مســأله یک اختلاف فنی بین دو ســازمان و 
شرکت هواپیمایی اســت که باید حل شود و 

علی القاعده نباید موضوعی جدی باشد.«
پروازهای عمره درحالی به تعویق افتاد، که 
روز سه شــنبه ) ۱۲ دی ماه( گروهی از عوامل 
خدماتی عمره در فــرودگاه امام خمینی )ره( 
ســاعت ها معطل انجام این پــرواز بودند و در 

نهایت از فرودگاه تهران خارج شدند.
طبق اعلام قبلی سازمان حج و زیارت قرار 
بود تا پایان امســال نزدیک  به ۶۲ هزار زائر از 
سوی سه شــرکت هواپیمایی ایرانی و از ۱۰ 
ایستگاه پروازی به عربستان منتقل شوند، که 
طبق روال باید تشریفات اداری برای دریافت 
مجوز پرواز هواپیماهای این ســه شــرکت به 
عربســتان، به شکل مجزا انجام می شد، که به 
گفته برخی عوامل خدماتی زیارتی، این اقدام 

احتمالا صورت نگرفته است. 
هرچنــد مدیرکل روابط عمومی شــرکت 
هواپیمایــی جمهوری اســلامی اظهار کرده 
اســت: »مجوز یادشــده یک مجوز کلی برای 
ورود هواپیماهای ایرانی است و علاوه بر ایران 
ایر، مشمول هواپیماهای شرکت »معراج« نیز 

خواهد شد.«
پرســش این است چرا در چنین شرایطی، 
پیش بینی های لازم دربــاره پروازهای عمره، 
پیش از تعیین و اعــلام زمان قطعی و انتقال 
عوامل خدماتی و زائران بــه فرودگاه صورت 

نگرفته بود؟ 

نماینده مجلس شورای اســلامی از وقوع روزانه دو هزار 
سقط جنین در کشور خبر داد.

به گزارش مهر، امیرحسین بانکی پور نماینده مجلس در 
همایش ملی مبارزه با ســقط جنین گفــت: روزانه دو هزار 
سقط در کشــور اتفاق می افتد که ۹۳ درصد این جنین ها 
حلال زاده هســتند. وی افزود: این عدد برای سقط در دهه 
هشتاد بسیار کمتر بوده و پژوهشگران عامل اصلی این تعداد 

بالای سقط را قبح زدایی از مقوله سقط جنین می دانند.
این نماینده مجلس ادامه داد: اینکه ســقط تا یک سنی 
برای جنین در کشــور از نظر شــرعی مجاز شد باعث شد 
افراد ســقط های بیشــتری انجام بدهند. وی تاکید کرد: ما 
منکر مشــکلات اقتصادی نیستیم اما کسی برای مشکلات 
اقتصــادی فرزند یک ســاله خود را نمی کشــد، جنین هم 
همینطور است، صاحب حیات است. بانکی پور در خصوص 

مــاده ۵۶ قانون جوانی جمعیت گفت: مفاد ماده ۵۶ در قوه 
قضائیه تنظیم شــده، در هر مرحله از رهبری استفتا شده 
اســت و چندین بار با شورای نگهبان رفت و آمد داشتیم و 

همه جنبه ها بررسی شده است.
نماینده مجلس ادامه داد: ادبیات ماده به سمت جلوگیری 
از قبح زدایی برای جنین است و اگر جنینی به صورت غیر 

قانونی سقط شود پروانه پزشک و داروخانه باطل می شود.

وی بیان داشــت: در این قانون مقرر شده است که جواز 
سقط جنین را باید قاضی بدهد نه پزشک، به این دلیل که 
ســلامت مربوط به علم پزشکی است اما حق حیات مربوط 
به علم حقوق است. وی افزود: در خصوص تعریف حرج، در 
قانون جوانی جمعیت ابهام وجود داشت اما اکنون قاضی باید 
بررسی کند که با توجه به نظر پزشک مبنی بر حرج، آیا این 

حرج قابل جبران است یا خیر.

عربستان به پروازهای ایرانی مجوز نداد

اختلاف فنی برای پرواز عمره

نماینده مجلس شورای اسلامی:

روزانه ۲ هزار سقط جنین در کشور انجام می شود

رئیس کمیته عمران شــورای اسلامی شهر 
تهران، گفت: کارشناســی بــرای برچیدن پل 
حافظ انجام شده و این پل باید جمع آوری شود.
بــه گزارش ایســنا، ســیدمحمد آقامیری 
درخصوص انجام کارشناسی برای تعیین تکلیف 
وضعیت پل حافظ اظهار کرد: بررســی لازم در 
این رابطه انجام شده و پل باید جمع آوری شود، 
اما اینکه چه زمانی برچیدن پل صورت بگیرد 
مورد بحث است. رئیس کمیته عمران شورای 

اسلامی شهر تهران با بیان اینکه کارشناسی ها 
به نتیجه رســیده اســت، یادآور شد: نظرات 
تخصصی و کارشناسی نهایی شده بر این است 

که پل حافظ باید برچیده شود.
وی با تأکید بــر اینکه برای جمع آوری این 
پل باید ملاحظات ترافیکی در نظر گرفته شود، 
خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه این عملیات 
عمرانی بار ترافیکی را به همراه خواهد داشت، 
باید پیش بینی های لازم انجام شــود تا مردم 

دچار مشکل نشوند؛ لذا زمان اجرای این طرح 
مورد اهمیت است.

بر اســاس گزارش سایت شهر، آقامیری در 
پاسخ به این پرســش که آیا برچیدن پل های 
دیگر نیز در برنامه مدیریت شــهری قرار دارد 
یا خیر؟ گفت: در حال حاضر تنها جمع آوری 
پل حافظ به نتیجه قطعی رسیده و برای دیگر 
پل ها با شــرایط مشــابه هنوز به نتیجه نهایی 

نرسیده ایم.

رئیــس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیم ســازمان حفاظت 
محیط زیســت گفت: علت اصلی کم بارشــی ها تغییر اقلیم 
است و این مساله به دخالت احتمالی سایر کشورها ارتباطی 

ندارد.
به گزارش ایلنــا، داریوش گل علیزاده بــا بیان این که 
میان تغییرات اقلیمی و آلودگی هوا یک ارتباط دوســویه 
وجــود دارد، عنوان کــرد: آلودگی هــوا می تواند منجر به 
افزایش گازهای گلخانه ای در ســطح کلان شود یا در نیمه 
اول ســال بیشتر اوقات درگیر مســئله گرد و غبار هستیم 
و برخی اســتان ها کاملا با این مشــکل دســت وپنجه نرم 
می کنند. درســت اســت که با آلودگی هوا جزیره حرارتی 
تشکیل می شــود، اما نمی توانیم بگوییم آلودگی هوا منجر 
به کم بارشی می شود. وی بیان کرد: اگر وزارت نیرو و جهاد 
کشاورزی به دنبال اســتفاده از فناوری های نوین همچون 
بارورســازی ابرها برای ایجاد بارندگی باشد و همچنین ما 
معیارهای ســنجش مناسبی داشته باشــیم، می توانیم در 

این زمینه تصمیم گیری های مناســبی انجام دهیم که آیا 
بارش های رخ داده نتیجه اســتفاده از این فناوری ها بوده یا 
به صورت طبیعی رخ داده اســت. باید تمام متغیرها را در 
کنار هم قرار داده و سپس نتیجه گیری کنیم تا با مخاطرات 

جدی تر و غیرقابل جبرانی مواجه نشویم.
رئیــس مرکز ملی هوا و تغییر اقلیــم  ادامه داد: اگر ما 
مدیریت منابع آبی داشــتیم شــاید هرگز دریاچه ارومیه 
خشک نمی شد. افزایش تعداد چاه ها موجب خشک شدن 
ســفره آب های زیرزمینی شد و حتی اگر بارشی رخ بدهد 
نیز نمی تواند ســفره آب های زیرزمینی را پر کند؛ بنابراین 
بایــد از ابتدا مدیریــت منابع آبی به خوبی انجام می شــد. 
وی افــزود: باید اولویت بندی می کردیم که آیا کشــاورزی 
برای ما اهمیت داشــت یا خشک نشدن دریاچه و تبعاتی 
که برای تمدن آن منطقه دارد؟ شــرایط اقلیمی، بسیاری 
از مشــاغل و معیشــت ها در آن منطقه به خطر افتادند تا 
باغ ســیبی در آن منطقه ایجاد شود که محصولی پر آب بر 

اســت. گل علیزاده خاطرنشــان کرد: به طور کلی به دلیل 
اینکه وضعیت آب های قابل استحصال ایران نسبت به سایر 
مناطق خاورمیانه همچون کشور ترکیه در شرایط نامناسبی 
قرار دارد این خشکســالی و کم بارشی آسیب بیشتری را به 

منطقه ما وارد کرد.
وی ادامه داد: وضعیت موجود در حوزه کم باری به دلیل 
پراکندگی اقدامات و شکل نگرفتن همکاری بین دستگاهی 
در گذشته است که باعث شده جامعه دچار تشویش شود و 

اطلاعات درستی به مردم منتقل شود.
این مقام مســئول در ســازمان حفاظت محیط زیست 
درباره علت کم بارشــی های اخیر بیان کرد: علت اصلی این 
مســاله، پیامدهای تغییر اقلیم آن است که ما آن را در نظر 
نمی گیریم و در نتیجه فرضیه مداخلات ســایر کشــورها 
مطرح می شــود. بررســی ها نشــان می دهد که کم بارشی 
سال های اخیر در سایر کشورهای منطقه نیز وجود داشته 
اما نیاز به بررسی بیشتر وجود دارد.رئیس مرکز ملی هوا و 

تغییر اقلیم سازمان حفاظت محیط زیست ادامه داد: اگر به 
این نتیجه برســیم که فناوری هایی نظیر بارورسازی ابرها 
می تواند کشور را از آسیب پذیری بیشتر نجات دهد، ما هم 
قطعا به سمت مطالعه و استفاده از این فناوری ها می رویم؛ 
البته در گذشــته تجربیاتی وجود داشــته، اما چون معیار 

درستی نداشتیم، نتوانستیم با موفقیت اجرا کنیم . 
در حال حاضر وزارت نیرو وظیفه استفاده از این فناوری 
را برعهده دارد، اما نیاز اســت از ظرفیت همه دســتگاه ها 

استفاده شود.
براســاس اعــلام روابط عمومــی ســازمان حفاظــت 
محیط زیست، گل علیزاده در پایان با اشاره به این که توجیه 
اقتصادی نیز در خصوص استفاده از این فناوری های بسیار 
مهم اســت، تاکید کرد: موضوع بارورسازی ابرها در برخی 
کشــورها انجام شده، اما سؤال اینجاســت که تا چه اندازه 
موفق بوده است؛ در این خصوص نتایج قابل استنادی وجود 

ندارد.

رئیس کمیته عمران شورای شهر:

جمع آوری پل حافظ قطعی است

مقام مسئول در سازمان محیط زیست مطرح کرد

علت اصلی کم بارشی ها تغییر اقلیم است نه دخالت کشورها

بنابر تازه ترین به روزرسانیِ »ورلدامُتر« از آمار جهانی 
کرونا )کووید ۱۹(، مجموع موارد ابتلا در کشــورهای 
مختلــف تا روز ۱۳ دی مــاه ۱۴۰۲ به ۷۰۰ میلیون و 
۸۳۷ هزار و ۸۷۳ نفر رســیده و مرگ شش میلیون و 

۹۶۲ هزار و ۷۳۰ بیمار نیز تأیید شده است.
به گزارش ایسنا، بنابر داده های جهانی ورلدامُتر روز 
۱۲ دی ماه ۱۴۰۲ در کشــورهای مختلف بیش از ۶۷ 
هزار و ۲۲۹ مورد جدید ابتلا به کروناویروس شناسایی 

و ۲۳۱ فوتی گزارش شده است.
همچنین روســیه با ثبت ۲۰۶ فوتی و بیش از ۵۸ 
هــزار مورد جدید ابتلا به ترتیــب بالاترین آمار تلفات 
و مبتلایان کرونایی را در یک شــبانه روز گزارش کرده  

است.
پایگاه داده های جهانی ورلدامُتر از تاریخ ۲۹ ژانویه 
ســال ۲۰۲۰ میلادی، ثبت آمار رسمی مرتبط با کرونا 

را آغاز کرده است.

در میــان ۱۰ کشــوری که به عنــوان مناطقی با 
بالاتریــن آمار ابتــلا در بالای جــدول ورلدامُتر جای 
گرفته اند، آمریکا همچنان با ثبت بیش از ۱۱۰ میلیون 
ابتلا و بیش از یک میلیون و ۱۹۰ هزار فوتی به ترتیب 

رکورد ابتلا و مرگ های کرونایی را در کل دنیا دارد.
پس از آمریکا، دو کشور هند و فرانسه با عبور از ۴۰ 
میلیون ابتلا به ترتیب جایگاه دوم و ســوم را به لحاظ 

آمار کل مبتلایان اشغال کرده اند.
همچنین در فهرست آمار فوتی های این بیماری در 
حال حاضر بعــد از آمریکا، برزیل با بیش از ۷۰۰ هزار 
فوتی و هند با بیش از ۵۰۰ هزار فوتی، بیشترین مرگ  

و میر کرونایی را به ثبت رسانده اند.
بر همین اساس، فرانســه در حال حاضر رکورددار 
ابتلا در قاره سبز )اروپا( است و روسیه نیز با ثبت بیش 
از ۴۰۱ هزار فوتی، بالاترین آمار مرگ های کرونایی را تا 
روز ۱۳ دی ماه ۱۴۰۲ در این قاره گزارش کرده است.

فرمانده کل انتظامی کشور با تاکید بر لزوم تقویت 
زیرســاخت های انتظامــی، گفت: هیچ توســعه ای را 
نمی پذیریم، مگر اینکه زیرســاخت آن در شأن و قواره 

کارکنان انتظامی باشد.
به گزارش ایلنا، سردار احمدرضا رادان، فرمانده فراجا 
در جلسه جمع بندی نهایی نظارت ستادی از فرماندهی 
انتظامی اســتان فارس، ضمن تبریک ولادت حضرت 
فاطمــه زهــرا )س( و روز مــادر و روز زن و همچنین 
گرامی داشت سالگرد شهادت سردار شهید حاج قاسم 
ســلیمانی، اظهار داشت: استان فارس، استان پهناوری 
اســت و با وجود فرماندهــان و مدیران انتظامی خوب 
و خاصه فرمانده ای مقتــدر، پرکار و پر تلاش همچون 
سردار حبیبی، در حوزه های مختلف انتظامی در حال 
رشد است.  وی با بیان این که رشد و تعالی و پیشرفت 
در حوزه ماموریت های انتظامی در اســتان فارس قابل 
قبول و رو به جلو اســت، عنوان کرد: برخورد مقتدرانه 

با مخــلان نظم و امنیت عمومی، یکــی از نقاط قوت 
فرماندهی انتظامی استان فارس است. مجرمان، اشرار 
و مخلان نظم و امنیت عمومی زمانی که بدانند هزینه 
شرارت و ناامنی بالا اســت، جرات نمی کنند که برای 

مردم ایجاد ناامنی کنند. 
فرمانده فراجا با تاکید بر لزوم تقویت زیرساخت های 
انتظامی، گفت: هیچ توسعه ای را نمی پذیریم، مگر اینکه 
زیرساخت آن در شأن و قواره کارکنان انتظامی باشد. 

وی با بیان این که نوع مشارکت ما در توسعه جامعه 
باید اقتدارآفرین باشــد، گفت: حُسن نظارت تخصصی 
این است که توجه فرمانده را به معایب و نواقص جلب 

می کند. 
فرمانده کل انتظامی کشــور در بخــش دیگری از 
سخنان خود گفت: در موضوع منازل سازمانی انتظار این 
است که فرماندهان انتظامی توجه ویژه داشته باشند تا 
مشکلات کارکنان انتظامی در این حوزه برطرف شود. 

تاکید سردار رادان بر لزوم تقویت زیرساخت های انتظامیجدیدترین آمار مبتلایان و قربانیان کرونا در جهان


